

ကလောက်ကွန်ပျူတာလုပ်ဆောင်ချက် ဆိုတာဘာလဲ။

အွန်လိုင်းမှ ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုရန်နှင့် ခေါင်းပုံဖြတ် အသုံးချမှုများအတွက် ၎င်းရဲ့သက်ရောက်မှုများ။

ဒါက ဘယ်လိုအလုပ်လုပ်သလဲ။

အစဉ်အလာအားဖြင့် လူတွေက ကွန်ပျူတာမှာ တစ်ခု ဖန်တီးချင်တာပဲ ဖြစ်ကြပါ။ သူတို့ရဲ့ တေးဂီတစုစည်းမှုတွေ သို့မဟုတ် ရုပ်ပုံတွေကို သိမ်းဆည်းချင်ရင် ဖြစ်ကြပါ။ ဒါတွေကို ဟာဒ်ဝဲလို သို့မဟုတ် စီဒီချပ်လို USB စတစ်လို တခြားကြားခံတစ်ခုထဲမှာ ထဲသိမ်းရပါတယ်။ သိမ်းစရာနေရာ မကျန်တော့တဲ့အခါ သိမ်းဆည်းနိုင်ဖို့ နောက်ထပ် ဟာဒ်ဝဲလ် တွေကို ထပ်ဝယ်ယူရပါတယ်။ အလားတူပဲ ပရိုဂရမ်တစ်ခုခုကို ထဲသိမ်းချင်တယ်ဆိုရင် ဆော့ဖ်ဝဲလ်တွေကို အင်တာနက်က ဆွဲယူပြီး ကိုယ်စက်မှာ ထဲသွင်းထားရပါတယ်။ စက်ထဲမှာ နောက်ထပ်နေရာမကျန်တော့ရင် ဒီပရိုဂရမ်တွေကို သုံးလို့ မရနိုင်ပါဘူး။

အင်တာနက်ရောက်ရှိလာမှုဟာ ဒီအနေအထားတွေကို လုံးဝပြောင်းလဲပစ်လိုက်ပါတယ်။ ကလောက်ကွန်ပျူတာလုပ်ဆောင်ချက်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေခဲ့ပြီး ဒါကို ကလောက် လို့ ရိုင်းရှင်းရှင်း သိထားကြပါတယ်။ ဒါဟာ အဝေးမှာရှိတဲ့ ဆာဗာတွေကို ဖိုင်တွေ သို့မဟုတ် အချက်အလက်နဲ့ ပရိုဂရမ်တွေ ဘယ်လောက် ပမာဏကိုပဲ ဖြစ်ဖြစ် သိမ်းဆည်းဖို့ အသုံးပြုနိုင်သွားသလို အဲဒီမှာ အသုံးပြုနိုင်တဲ့ ဝန်ဆောင်မှုတွေကိုလည်း သိမ်းထားနိုင်ပါတယ်။ အင်တာနက်ဟာ တကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ဖြစ်ပြီး အမြဲဖွင့်ထားတဲ့အတွက် အချိန်မရွေး ကိုယ်ပြုလုပ်နေတဲ့အရာတွေကို အရံအဖြစ် ကလောက်မှာ သိမ်းထားနိုင်တဲ့ မိုဘိုင်းကွန်ပျူတာကွန်ပျူတာကြီးမှာ နေထိုင်နေကြပါပြီ။

ကလောက်ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ ကုမ္ပဏီတွေဟာ လိုအပ်တဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ၊ ဆော့ဖ်ဝဲပရိုဂရမ်တွေပေးထားပြီး သူတို့ရဲ့ လုံခြုံရေးစနစ်နဲ့ ပုံမှန်ထိမ်းသိမ်းမှုတွေကိုလည်း သေချာလုပ်ဆောင်ပါတယ်။ သုံးစွဲသူတွေက ဒီဝန်ဆောင်မှုကို အင်တာနက်ကနေ ရယူနိုင်ပြီး သူတို့ လိုအပ်တာက ကွန်ပျူတာစက်၊ အင်တာနက်လိုင်းနဲ့ ဝန်ဆောင်မှုအတွက် အကောင်အထည်ဖော်တာတို့ပါ။ ဒါဟာ သုံးစွဲသူတွေအတွက် ဝယ်ယူစရာမလိုဘဲ သူတို့ရဲ့ ကိုယ်ပိုင်ကွန်ပျူတာတွေမှာ ဆော့ဖ်ဝဲလ်၊ ဟာဒ်ဝဲလ်တွေ သွင်းခြင်း စီမံခြင်းတို့အတွက် အခမဲ့ဖြစ်ပါတယ်။

အချက် အလက်များ

- ကလောက်ဝန်ဆောင်မှုတွေဟာ သုံးစွဲသူတွေအတွက် (တောင်းဆိုတဲ့အခါ) ချက်ချင်းရရှိနိုင်ပြီး အခမဲ့ သို့မဟုတ် အသုံးပြုသလောက်ပေးရတဲ့ ပုံစံမျိုးနဲ့ ပေးထားပါတယ်။
- ဝန်ဆောင်မှုတွေနဲ့ အီးမေးလ် (ဥပမာ ဂျီမေးလ်)၊ ရုပ်ပုံတွေ (ဥပမာ အင်စတာဂရမ်)၊ မိုဘိုင်းဖုန်းဆော့ဖ်ဝဲပရိုဂရမ် စတဲ့ ကိုယ်ပိုင်အချက်အလက်တွေဟာ ကလောက် ဆီကို ပိုမိုပြီး ရွေ့ပြောင်းလာနေကြပါတယ်။



လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသူတွေမှ ကလောက်ဝန်ဆောင်မှုကို အသုံးပြုခြင်း။



လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသူတွေဟာ ဆိုက်ဘာ သေတ္တာပုဂ္ဂိုလ် ကလောက်ဝန်ဆောင်မှုတွေ သို့မဟုတ် ကလေးသူငယ်များအား လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန် ပြုရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းတွေကို သူတို့ရဲ့ သေတ္တာပုဂ္ဂိုလ်ထဲ ထဲသိမ်းလို့ရတဲ့ အွန်လိုင်းက သိမ်းဆည်းတဲ့နေရာတွေ ကိုလည်း အသုံးပြုတတ်ပါတယ်။ ဒီသေတ္တာကို စကားပုဂ္ဂိုလ်နဲ့ ကာကွယ်ထားပြီး ပါဝင်နေတဲ့အကြောင်းအရာတွေကို အွန်လိုင်းကတစ်ဆင့် ကိုယ်ပိုင်အကောင့်ကို ဝင်ရောက်ခြင်းဖြင့် ပြန်လည်ရယူနိုင်ပါတယ်။

ကလောက်ကွန်ပျူတာလုပ်ဆောင်ချက် ပေါ်ပေါက်လာတာဟာ ဥပဒေလိုက်နာရေး ကြီးကြပ်မှုအတွက် အထူးတလည် စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ အင်တာနက်ပေါ်မှာ ပြောင်းရွှေ့နေတဲ့ ဖိုင်ပမာဏကြောင့်လည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သလို ဒီအချက်အလက်တွေရဲ့ တော်တော်များများက ခုဆို ပုဂ္ဂိုလ်စာအဖြစ်ထားကြည့်လို့လည်း တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းပါပဲ။

တရားစီရင်ပိုင်ခွင့်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကိစ္စတွေကလည်း ရှိနေပြန်ပါတယ်။ ကလောက်ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့သူတွေဟာ ကမ္ဘာအနှံ့မှာ လိုအပ်တဲ့ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ပေးထားပြီး နေရာတိုင်းက ဖောက်သည်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးနေတာကြောင့်ပါ။ ဒါဟာ လိုက်လံစုံစမ်းဖို့နဲ့ တရားစွဲဆိုဖို့ဟာ ဥပဒေလိုက်နာရေးကြီးကြပ်မှု အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူတွေနဲ့ တခြား အဖွဲ့အစည်းတွေမှာ ဘယ်သူက တာဝန်ရှိသလဲဆိုတာကို ဆုံးဖြတ်ဖို့ အခက်အခဲတွေ ကြုံတွေ့စေပါတယ်။

လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသူတွေက ဒီအကြောင်းအရာတွေကို စကားပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် အသုံးပြုသူနာမည်ကို အလကားပေးခြင်း သို့မဟုတ် စီအက်အေအမ် တွေနဲ့ ပြန်အလဲအလှယ်လုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ငွေကြေးနဲ့ လဲလှယ်ဖို့အတွက် ပေးသုံးစွဲနိုင်ပါတယ်။ ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ကုမ္ပဏီတွေဟာ ထုံးစံအရဆိုရင် ဒီသေတ္တာပုဂ္ဂိုလ်တွေထဲမှာ ဘာတွေ ထဲသိမ်းထားသလဲဆိုတာ မသိနိုင်ပါဘူး။

ဒီ ကလောက်သိမ်းဆည်းရတဲ့နေရာတွေကို ဥပမာဆိုရရင် ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသည့်ပုံရိပ်တွေကို နိုင်ငံခြားမှာ ဖန်တီးထားတဲ့ ခရီးသွား ကလေးသူငယ် လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသူတွေဟာ အာဏာပိုင်တွေက ရှာဖွေတွေ့ရှိသွားမဲ့ အန္တရာယ်ကို လျော့ချနိုင်ဖို့ အသုံးပြုနိုင်ကြပါတယ်။ ဒီပစ္စည်းတွေကို အိမ်သယ်သွားတာမျိုး သို့မဟုတ် စာတိုက်က ပို့တာတွေလုပ်ခဲ့အစား လိင်မှုဆိုင်ရာ မလျော်မကန်ပြုသူတွေဟာ ကလောက်မှာ တင်ထားခဲ့ပြီး အိမ်ပြန်ရောက်တဲ့အခါ ပြန်လည်ရယူကြပါတယ်။

ပုဂ္ဂိုလ်စာပြုလုပ်ခြင်းဆိုတာ ဘာလဲ ဆိုတာကို ကျေးဇူးပြု၍ အချက်အလက်စာရွက်တွင် ကြည့်ရှုပါ။